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Protokół Nr 19/2016 

z posiedzenia Komisji Budżetu, Oświaty, 

Kultury Sportu i Zdrowia 

Rady Gminy Miedźno 

odbytego w dniu 21 czerwca 2016 r. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji: 

1. Adam Leśnikowski – przewodniczący; 

2. Zdzisław Bęben; 

3. Grażyna Gorzałka; 

4. Zbigniew Graj; 

5. Mirosław Oziembała; 

6. Barbara Piątek; 

7. Mirosław Zawada; 

8. Mirosław Zielonka. 

 

Ponadto w posiedzeniu komisji uczestniczyli: 

1. Leszek Idasz – Przewodniczący Rady Gminy; 

2. Anna Grabowska – Graj – Podinspektor w Referacie Rolnictwa i Gospodarki Komunalnej. 

3. Justyna Siwczyńska - Dyrektor Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Mokrej; 

4. Irena Kałwak – Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Wołyńskiej Brygady Kawalerii  

w Miedźnie; 

5. Krzysztof Szymonik – Dyrektor Gimnazjum im. Św. Jadwigi Królowej w Miedźnie; 

6. Dariusz Bednarski –Dyrektor Zespołu Szkół w Ostrowach nad Okszą; 

7. Irena Komorowska – Dyrektor Zespołu Ekonomiczno –Administracyjnego Oświaty 

Samorządowej w Miedźnie; 

8. Cezary Sobański – Główny księgowy Zespołu Ekonomiczno –Administracyjnego Oświaty 

Samorządowej w Miedźnie. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia komisji. 

2. Analiza finansowa oświaty w gminie. 

3. Ocena stanu zdrowia oraz poziomu podnoszenia kultury fizycznej wśród młodzieży. 

4. Omówienie projektów realizowanych w szkołach ze środków UE. 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał. 

6. Sprawy różne. 

7. Zakończenie posiedzenia komisji. 

 

Otwarcia posiedzenia Komisji, powitania obecnych oraz przedstawienia porządku obrad dokonał 

przewodniczący Komisji Adam Leśnikowski, informując jednocześnie o możliwości zgłaszania 

zmian do porządku obrad. W chwili otwarcia posiedzenia na Sali obecnych było 7 radnych. 

Wobec braku propozycji zmian Przewodniczący poddał porządek posiedzenia  

pod głosowanie. 

Głosowało 7 radnych w tym: 

 ✔ głosów „za” - 7 

 ✔ głosów „przeciw” - 0 

 ✔ głosów „wstrzymujących się” - 0 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

Ad pkt. 2. Analiza finansowa oświaty w gminie. 

Analizę finansową oświaty omówił Cezary Sobański - Główny księgowy Zespołu Ekonomiczno –

Administracyjnego Oświaty Samorządowej w Miedźnie. Informacja ta stanowi zał. nr 1 do 

protokołu. 
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Księgowy Sobański odniósł się także do budżetu w roku bieżącym. Budżet „oświaty” w roku 2016 

wynosi 9 145 993,00 zł, na co składa się między innymi subwencja oświatowa (6 489 507,00 zł) 

oraz dotacja przedszkolna (269 890,00 zł). W maju br. do Wojewody złożony został wniosek  

o dotację celową na wyposażenie szkół w podręczniki i materiały ćwiczeniowe na kwotę 54 472,08 

zł. Pozytywnie rozpatrzony został wniosek na zakup pomocy dydaktycznych w celu podniesienia 

jakości udzielanej pomocy psychologiczno-pedagogicznej i zajęć rewalidacyjnych - 30 318,00 zł. 

Radny Oziembała zapytał z jakiej fundacji pochodzą środki ujęte w omawianym przez księgowego 

sprawozdaniu. 

Księgowy Sobański odpowiedział, że chodzi o projekt finansowany ze środków Polsko-

Amerykańskiej Fundacji Wolności. Szkoła Podstawowa w Miedźnie  otrzymała  grant  w wysokości 

10 000 złotych na realizację  projektu „Miedźno – przybywaj i podziwiaj!”. Projekt finansowany 

był przez okres 2 lat szkolnych, w związku z czym w 2015 roku widnieje tylko kwota 6 000 zł. 

Ad pkt. 3. Ocena stanu zdrowia oraz poziomu podnoszenia kultury fizycznej wśród młodzieży. 

Ocenę stanu zdrowia oraz poziomu podnoszenia kultury fizycznej wśród młodzieży przedstawili 

dyrektorzy szkół w następującej kolejności: 

1) Dariusz Bednarski – Dyrektor Zespołu Szkół w Ostrowach nad Okszą (zał. nr 2); 

2) Irena Kałwak – Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Wołyńskiej Brygady Kawalerii  

w Miedźnie (zał. nr 3); 

3) Krzysztof Szymonik – Dyrektor Gimnazjum im. Św. Jadwigi Królowej w Miedźnie (zał. nr 

4); 

4) Justyna Siwczyńska - Dyrektor Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Mokrej (zał. nr 5); 

Przewodniczący Leśnikowski zapytał dyrektora Bednarskiego czy dużo uczniów korzysta  

z programu profilaktyki antynarkotykowej i antyalkoholowej. 

Dyrektor Bednarski odpowiedział, że Zespół Szkół w Ostrowach nad Okszą nie odnotował 

przypadków uzależnienia od narkotyków. Najczęstszym przypadkiem są problemy alkoholowe, 

które podłoże znajdują często w sytuacji rodzinnej ucznia. Zdarzały mu się także rozmowy 

wychowawcze z rodzicami dotyczące uzależnienia uczniów od nikotyny. 

Radny Graj zapytał o kwestie osób słabowidzących, jaka pomoc jest kierowana do takich uczniów. 

Dyrektor Bednarski odpowiedział, że osoby te korzystają ze specjalnych podręczników dla osób 

słabowidzących. Mogą liczyć na dodatkowe zajęcia szkolne. Podczas lekcji siedzą także  

w pierwszych ławkach. 

O godzinie 14.15 do obrad dołączył radny Bęben. 

Radny Graj zwrócił uwagę na fakt, że spora liczba uczniów ze szkoły podstawowej w Miedźnie 

zgodnie z tym co przedstawiła dyrektor Kałwak ma dzisiaj problemy zdrowotne. Zapytał czy 

podobna sytuacja ma miejsce w Zespole Szkół w Ostrowach nad Okszą. 

Dyrektor Bednarski odpowiedział, że kilkoro uczniów ma problemy zdrowotne. W przypadku osób 

z wadą wymowy korzystają one z pomocy logopedy. Jednak mimo starań szkoły ogromne wsparcie 

powinno być także ze strony rodziców, a na takie nie wszyscy uczniowie zawsze mogą  

w domu liczyć. 

Dyrektor Kałwak podkreśliła, że w dzisiejszych czasach jest zdecydowanie więcej uczniów  

z różnymi schorzeniami czy dysfunkcjami niż przed kilku laty. Dodała, że szkoła zawsze organizuje 

dla nich zajęcia odpowiadające ich potrzebom.   

Radny Oziembała zapytał co z osobami mającymi niedowagę. 

Dyrektor Kałwak odpowiedziała, że problem ten jest znacznie bardziej widoczny u młodszych 

dzieci - właśnie w szkołach podstawowych. Podkreśliła, że uczniowie tacy wraz z rodzicami 

współpracują z pielęgniarką szkolną. 

Radny Zawada zapytał czy szkoły organizują wyjazdy na basen. Dodał, że w przypadku wad 

kręgosłupa byłaby to świetna forma rehabilitacji. Także dzieci z problemem otyłości miałyby szanse 

większej aktywności ruchowej. 

Dyrektor Bednarski powiedział, że Zespół Szkół w Ostrowach nad Okszą już 2 rok organizuje takie 

wyjazdy. Gmina finansuje przejazd, natomiast rodzice opłacają zajęcia na basenie we własnym 

zakresie. Podkreślił, że kilku uczniów uczęszcza na zajęcia w klubie pływackim Delfin, który działa 
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w Kłobucku. 

Radny Graj zapytał, ile osób korzysta z takiej formy aktywności pozalekcyjnej. 

Dyrektor Bednarski odpowiedział, że jest to ok 40 osób każdorazowo. Jedynie w okresie 

noworocznym zainteresowanie jest mniejsze, jednak w sezonie takim, jak teraz osób chętnych jest 

bardzo wiele. Ciężko jednak na pływalni w Kłobucku znaleźć wolne terminy dla kolejnych grup. 

Radny Graj zapytał o możliwość korzystania z basenu w Kulach. 

Dyrektor Bednarski odpowiedział, że orientował się w tym temacie i na chwilę obecną z informacji 

jaką uzyskał nie ma takiej możliwości. 

Radny Bęben powiedział, że zbliżają się wakacje. Warto pochylić się nad problemem związanym  

z ogrzewaniem budynków szkół w Miedźnie. Dodał, że wielokrotnie mówiło się o tym, że 

przedszkole jest przegrzewane, a pozostała część budynku niedogrzana. Dodał, że proponował już 

wcześniej, by w miejscu, gdzie budynek jest przegrzewany dać odpowiednie zawory, dzięki czemu 

całość będzie ogrzewana równomiernie. Kolejną kwestią, na którą zwrócił uwagę jest konieczność 

zamontowana barierki na środku schodów do szatni w szkole podstawowej. Pozwoliłaby ona, aby 

dzieci schodziły do szatni jedną stroną, a wychodziły drugą. Nadmienił, że sygnały o takiej 

potrzebie dostaje od rodziców najmłodszych dzieci w obawie o ich bezpieczeństwo. 

Dyrektor Kałwak odpowiedziała, że do niej także przychodzą rodzice z wieloma pomysłami, jednak 

nie wszystkie można zrealizować. Jako przykład podała brak możliwości ustawienia na korytarzach 

dodatkowych szafek na książki ze względu na to, że korytarze są zbyt wąskie. Szkoły często mają 

przeprowadzane różnego rodzaju kontrole i muszą dostosować się do obowiązujących przepisów 

prawa. Podkreśliła jednak, że zorientuje się, co do możliwości zamontowania takiej barierki. 

Ad pkt. 4 Omówienie projektów realizowanych w szkołach ze środków UE. 

Dyrektor Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Mokrej poinformowała, że w jej placówce nie 

realizowano projektów dofinansowanych ze środków UE. 

Dyrektor  Gimnazjum im. Św. Jadwigi Królowej w Miedźnie powiedział, że u niego sytuacja jest 

podobna. Szkoła współpracuje z Agencją Rynku Rolnego (ARR), jednak w chwili obecnej wniosek 

o dofinansowanie, jaki złożyła ARR został rozpatrzony negatywnie. Złożone zostało odwołanie do 

Urzędu Marszałkowskiego i w chwili obecnej oczekiwane jest jego rozpatrzenie. 

Dyrektor Kałwak powiedziała, że Szkoła Podstawowa w Miedźnie realizowała szereg innych 

projektów dofinansowanych także ze środków krajowych. Informacja o omówionych przez nią 

projektach stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

Informacja Dyrektora Zespołu Szkół w Ostrowach nad Okszą stanowi zał. nr 7. 

Ad. pkt. 5. Zaopiniowanie projektów uchwał. 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Miedźno w 2016 roku. 
Przewodniczący Leśnikowski poprosił o wyjaśnienia do przedłożonego projektu uchwały. 

Podinspektor Graj wyjaśniła, że Rada Gminy Miedźno podjęła wcześniej uchwałę w sprawie 

przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 

na terenie gminy Miedźno w 2016 roku. W dniu 31 marca br. do Urzędu wpłynęło rozstrzygnięcie 

nadzorcze Wojewody Śląskiego, stwierdzające nieważność ww. uchwały, w którym wskazał 

następujące braki i uchybienia: 

1) brak uszczegółowienia wszystkich wskazanych w Ustawie w art. 11 a elementów programu; 

2) brak regulacji związanych z odławianiem bezdomnych zwierząt. Czy odławianie  zwierząt 

ma charakter stały czy okresowy, w jaki sposób przeprowadzane jest odławianie; 

3) brak konkretnych regulacji dotyczących poszukiwania właścicieli dla bezdomnych zwierząt; 

4) brak szczegółowych regulacji dotyczących sposobu wydatkowania środków finansowych 

przeznaczonych na realizację przedmiotowego Programu; 

5) brak precyzyjnego określenia dotyczącego kastracji i sterylizacji zwierząt, czy ma ona 

obejmować zwierzęta domowe czy bezdomne; 

6) przekroczenie delegacji ustawowej dotyczącej edukacji mieszkańców w zakresie opieki nad 

zwierzętami; 

7) przekroczenie delegacji ustawowej dotyczącej możliwości prowadzenia ewidencji zwierząt 
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domowych . 

Wojewoda wskazał również, że Program powinien obejmować wszystkie zwierzęta gospodarskie, 

nie można ograniczyć regulacji wyłącznie do bezdomnych zwierząt gospodarskich. Ponadto 

Program nie powinien zawierać kwestii dotyczących zwierząt posiadających właściciela. 

W przedłożonym projekcie uchwały zakwestionowane przez Wojewodę regulacje zostały 

uwzględnione i wprowadzone. Dodała także, że omawiany projekt został przesłany do 

zaopiniowania do kół łowieckich działających na terenie Gminy, towarzystwa opieki nad 

zwierzętami oraz powiatowego lekarza weterynarii. Po uzyskaniu ich opinii zostanie on 

uwzględniony podczas sesji Rady Gminy. 

Radny Oziembała zapytał jaki koszt ponosi gmina za oddanie psa do schroniska. 

Podinspektor Graj odpowiedziała, że koszt odłowienia bezdomnego zwierzęcia to 1400 zł netto. 

Radny Oziembała zapytał co dalej dzieje się z tymi zwierzętami - czy ktoś monitoruje ich los. 

Podinspektor Graj odpowiedziała, że po przekazaniu ich do schroniska nie są one już własnością 

gminy. Praktyką schronisk jest to, że wystawiają je na stronie internetowej, gdzie oferują możliwość 

adopcji. 

Radny Oziembała zapytał czy gmina ma pewność, że odłowiony pies nie wróci na jej teren. 

Podinspektor Graj odpowiedziała, że w Urzędzie prowadzona jest dokumentacja fotograficzna 

psów wydanych do schroniska, a także protokoły ich przekazania. 

Radny Oziembała powiedział, że mimo wszystko raz na jakiś czas ktoś powinien sprawdzić los tych 

zwierząt w schronisku. 

Radny Graj zapytał ile bezdomnych psów zostało wydane do schroniska w ubiegłym roku. 

Podinspektor Graj odpowiedziała, że przekazanych zostało 18 psów, a w 3 przypadkach udało się 

spisać umowę adopcyjna i znaleźć nowego właściciela. 

Wiceprzewodnicząca Rady Piątek powiedziała, że najlepszym rozwiązaniem byłyby chipy dla 

psów. 

Podinspektor Graj odpowiedziała, że chipy mogłyby mieć tylko te zwierzęta, które mają 

właściciela. Nie rozwiąże to problemu zwierząt bezdomnych, a takich na wsi jest naprawdę sporo. 

Przewodniczący Leśnikowski zapytał co z bezdomnymi psami, które stwarzały zagrożenie dla 

mieszkańców ul. Dębowej w Miedźnie. 

Podinspektor Graj odpowiedziała, że problem ten zgłaszał także radny Paliwoda. Cztery z tych 

psów zostały wyłapane w marcu br. Pozostałe psy nie udało się wyłapać. W chwili obecnej gmina 

nie otrzymuje już sygnałów o dalszym występowaniu tego problemu. 

Wobec braku innych pytań przewodniczący poddał projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

 Głosowało 8 radnych w tym: 

 ✔ głosów „za” - 8 

 ✔ głosów „przeciw” - 0 

 ✔ głosów „wstrzymujących się” - 0 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

Ad pkt. 6. Sprawy różne. 

Na posiedzeniu komisji nie podjęto tematu spraw różnych. 

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów w porządku obrad przewodniczący Leśnikowski 

życząc wszystkim udanego wypoczynku w okresie wakacyjnym o godz. 15.10. zakończył 

posiedzenie komisji. 

 

 Protokolant      Przewodniczący Komisji Budżetu,  

  (-) Anna Kuras     Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia 

        (-) Adam Leśnikowski 

 


